
 
Kasvatus- ja koulutuslautakunnan alaista toimintaa koskevat valtuustoaloitteet, 
asiointiliikenne 
 
KKltk 17.06.2024 § 36  
  
 

 -Kaupunginvaltuusto 21.5.2024 § 26 valtuustoaloite: 
Keskustan valtuustoryhmä: Maksuttoman toisen asteen tulevaisuus 
Haapavedellä 

 
Vastaus: 

     valm: sivistysjohtaja Erkki Seitajärvi 
  

Keskustan valtuustoryhmä on tehnyt aloitteen, jossa se esittää, että 
kaupunki selvittää:  
1. maksuttoman toisen asteen kustannukset.  
2. mahdollisuuden jatkaa toisen asteen maksuttomuutta nykyisen lain 
mukaisesti kaupungin kustantamana. 

 
Valtioneuvoston esityksenä on, että toisen asteen maksuttomuus päättyy   
sen vuoden loppuun, kun oppivelvollinen täyttää 18 vuotta. Täten opiskelijan 
maksettavaksi lukiossa tulisivat tavallisimmin kolmannen opiskeluvuoden 
keväästä lähtien kannettava tietokone, oppikirjat ja muut oppimateriaalit sekä 
ylioppilastutkinnon kokeet. 

 
Toisen asteen maksuttomuuden kustannukset lukion osalta koostuvat 
oppikirjoista tai oppikirjalisensseistä, muusta oppimateriaalista (mm. vihkot) 
sekä kannettavista tietokoneista. Oppikirjat on hankittu paperikirjoina, joten 
niiden osalta ei tule nykyisen opetussuunnitelman aikana lisäkustannuksia, 
koska kirjat lainataan. Laskennallinen kustannus arvioidun seitsemän 
vuoden käyttöajalta on noin 400 euroa/opiskelija/vuosi. 
 
Tietokoneet hankitaan leasingilla kolmeksi vuodeksi kerrallaan, joten niiden 
osalta korvattavaksi tulee kuukausittainen leasingmaksu, joka on noin 150 
eur/opiskelija/vuosi. Ylioppilaskirjoitusten osalta opiskelija saa suorittaa viisi 
ensimmäistä koetta ja niiden osalta hylättyjen kokeiden uusinnat maksutta. 
Tutkintomaksut perii ylioppilastutkintolautakunta eli niihin ei voida 
kuntatasolla vaikuttaa. 

 
Yli 18-vuotiaiden lukiolaisten määrä on vuosittain Haapaveden lukiossa 
noin 35–45   

  
 

 
Esittelijä sivistysjohtaja Seitajärvi Erkki 
 
 

 
Päätösehdotus Kasvatus- ja koulutuslautakunta päättää, että mikäli valtioneuvosto tekee 

päätöksen toisen asteen opiskelijoiden maksuttomuuden muuttamisesta, 
jatkaa Haapaveden kaupunki entiseen tapaan lukiolaisten opintojen 
maksuttomuutta oppivelvollisuuden päättymiseen saakka. 
 
Käsittely: 
Sivistysjohtaja teki lisäyksen päätösehdotukseen kokouksessa. 

 
Sivistysjohtajan muutettu päätösehdotus: 
 



Kasvatus- ja koulutuslautakunta päättää, että mikäli valtioneuvosto tekee 
päätöksen toisen asteen opiskelijoiden maksuttomuuden muuttamisesta, 
jatkaa Haapaveden kaupunki entiseen tapaan lukiolaisten opintojen 
maksuttomuutta oppivelvollisuuden päättymiseen saakka. 
 
Lisäksi kaupunginvaltuuston 22.04.2024 § 17 Haapavesi-ryhmän  
valtuustoaloite: 
Asiointiliikenne ympärivuotiseen käyttöön, siirretään kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi, koska ko. toiminta ei kuulu kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan alaiseen toimintaan.  
 

Päätös Sivistysjohtajan muutetun päätösehdotuksen mukainen.   
 
 
 MERK: 
 Kaisa Laitila saapui tämän pykälän käsittelyn alkaessa ko 16:35. 
 
Khall 14.10.2024 § 215  
  
 
 
Valmistelija vt. hallintojohtaja Pirkkalainen Tarja 

 
Kuntalain 410/2015 23 § mukaan valtuustolle on vähintään kerran 
vuodessa saatettava tietoon sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt 
aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 
  
Haapaveden kaupungin hallintosäännön 119 § mukaan 
kaupunginhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja 
kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista ja samalla ilmoitettava,mihin 
toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voitodeta, mitkä 
aloitteista on käsitelty loppuun. 
  
Kasvatus- ja koulutuslautakunta on käsitellyt lautakunnalle toimitetut 
valtuustoaloitteet kokouksessaan  17.6.2024 § 36. 
 
Aloite Asiointiliikenne ympärivuotiseen käyttöön (Kvalt 22.4.2024) kuuluu 
kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
 
Kaupunginhallitus vastaa aloitteeseen seuraavaa: 
 
Pohde järjestää kuljetuspalvelua Pohteen alueen kunnissa vammaisille 
henkilöille, sairaille ja ikäihmisille, jotka eivät pysty käyttämään 
joukkoliikennevälineitä sairauden, vamman tai muun vastaavanlaisen 
toimintakykyä alentavan syyn takia. Palvelua voi käyttää työssäkäyntiin, 
opiskeluun, asiointiin, yhteiskunnalliseen osallistumiseen ja jokapäiväiseen 
elämään kuuluvien asioiden hoitamiseen. Kuljetuspalveluilla pyritään 
tukemaan itsenäisen asumista. Matkustajalla voi tarvittaessa olla 
mukanaan saattaja. 
Palvelua käyttävä voi matkustaa esimerkiksi taksilla, kutsutaksilla tai 
yhteiskuljetuksella. Kuljetuspalveluina järjestetään välttämättömästi 
tarvittavat ja kohtuulliset matkat. 
 
Lisätietoa Pohteen palvelusta tästä linkistä Pohteen kuljetuspalvelu. 
 

Esittelijä kaupunginjohtaja Jussila Esa 
 

https://pohde.fi/palvelut/sosiaalihuollon-kuljetuspalvelut/?area=haapavesi#Valitse%20asiointipaikka


Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää: 
1. merkitä kasvatus- ja koulutuslautakunnan käsittelyn 17.6.2024 § 36 
tiedokseen. 
2. käsitellä ja antaa vastauksen aloitteeseen: Asiointiliikenne 
ympärivuotiseen käyttöön (Kvalt 22.4.2024) 
2. saattaa vastaukset aloitteisiin tiedoksi valtuustolle. 
3. esittää, että valtuusto toteaa aloitteet loppuunkäsitellyiksi. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Ulpu Ollila teki vastaehdotuksen: 
 Kaupunginhallitus päättää ottaa käyttöön asiointiliikenteen toteuttamisen  
 ympärivuotisesti nykyisen kesäajan mallin mukaisesti.  
 
 Vastaehdotus raukesi kannattamattona. 
 
 Puheenjohtaja ehdotti asian palauttamista valmisteluun. 
 
Päätös 1. Hyväksyttiin. 

2. Asia päätettiin yksimielisesti palauttaa valmisteluun. 
3. Hyväksyttiin. 
4. Hyväksyttiin. 

 
 Merkiitiin, että Ilkka Repo poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 

ja päätöksenteon jälkeen  klo 13.24 
 Merkittin, että varajäsen Aleksi Hintta saapui kokoukseen tämän 

asiakohdan käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 13.24.  
 
Khall 06.11.2024 § 233  
  
 
 
Valmistelija vt. hallintojohtaja Pirkkalainen Tarja 
 
 Haapaveden kaupunki järjestää koulujen lukuvuoden ajan kyydityksen 

koululaisille.  Tätä palvelua voivat myös muut kuntalaiset käyttää. Kesäisin, 
jolloin koulukyydityksiä ei ole, on käytössä asiointikyyti 
kutsutaksiperiaatteella kaupungin lukuun linja-autolipun hinnalla. 

 
 Kuntalaisten on mahdollisuus tarvittaessa käyttää kelakyytiä 

terveydenhoidon palveluita varten ja niistä saa lisätietoa Pohteelta. 
Kelakyydit on tarkoitettu sote-palveluihin liittyviin asiointeihin, lisätietoa 
https://www.kela.fi/taksimatkat. 

 
 Pohde voi myöntää sosiaalietuutena liikkumisen tuen palvelua 

liikuntarajoitteisille asiointia ym. osallistumista varten, Pohteen 
kuljetuspalvelu. 

 
 Nykyiset kuljetuspalvelut täydentävät hyvin Kelan ja Pohteen 

kuljetuspalveluilla. Kaupungin ollessa haastavassa taloudellisessa 
tilanteessa, ei ole mahdollisuutta lisätä kaupungin kuljetuspalveluita. 
Kuljetuspalveluihin päin vastoin kohdistuu talouden tasapainottamisen 
vuoksi säästöpainetta. 

 Kaupunki lisää tiedotusta eri kuljetuspalvelumahdollisuksista kaupungin 
kotisivuilla. 

 
  

 
Esittelijä kaupunginjohtaja Jussila Esa 

https://www.kela.fi/taksimatkat
https://pohde.fi/palvelut/sosiaalihuollon-kuljetuspalvelut/?area=haapavesi#Valitse%20asiointipaikka
https://pohde.fi/palvelut/sosiaalihuollon-kuljetuspalvelut/?area=haapavesi#Valitse%20asiointipaikka


Päätösehdotus Kaupunginhallitus: 
1. saattaa vastauksen aloitteeseen tiedoksi valtuustolle. 
2. esittää, että valtuusto toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Ulpu Ollila teki vastaehdotuksen: 

Haapaveden kaupunki laajentaa nykyisen kesäajan asiointikyyditykset 
ympärivuotiseksi, erityisesti niille kuntalaisille, joilla on heikentyneet 
liikkumismahdollisuudet mutta jotka eivät ole oikeutettuja Pohteen 
kuljetuspalveluihin tai Kela-takseihin. 

  
 Aila Aakko kannatti Ollilan vastaehdotusta.  
  

Timo Niemelä ehdotti asian palauttamista valmisteluun. 
 

Puheenjohtaja rajasi keskustelun koskemaan asian valmisteluun 
palauttamista. 
 
Aila Aakko veti kannatuksensa Ollilan vastaehdotukseen takaisin. 
 
Ulpu Ollila veti vastaehdotuksensa takaisin. 
 
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.  

 
  
Päätös Asia päätettiin yksimielisesti palauttaa valmisteluun. 
 
 
 
Khall 25.02.2025 § 41    
311/12.00.01/2024    
 
 
Valmistelija hallintopäällikkö Pirkkalainen Tarja 

 
Kaupunginhallitus on palauttanut aloitteen asian uudelleen valmisteluun 
6.11.2024 kokouksessaan. 
 

Esittelijä kaupunginjohtaja Jussila Esa 
 

Päätösehdotus Asiointiliikenne suunnitellaan vuoden 2026 talousarvion laadinnan 
yhteydessä. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 


